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Møde med Dommerudvalgets 
kredskontaktpersoner den 13. juni 2020 
på Fjelsted Skov Kro 
 
 

Svendborg, den 13. juni 2020 
 
 
 
Deltagere: 
 
Dommerudvalget: Rene Irming Pedersen, Klaus Krog og Ole Suurland 

 
Kredskontaktpersoner: Ole Christensen, kreds 1 

Susanne Kjær, kreds 2 
Joan Elgård Jensen, kreds 3 

 Edel Jørgensen, kreds 4 
Lennart Hummel, kreds 5 
Rikke Christophersen, kreds 6 
 

HB – kontakt: Annette Höft 
 
Fraværende: Susanne Hvid DU 
 
Dagsorden:  
 
1. Morgenkaffe, velkomst og præsentation. 
 

2. Dommeruddannelse/ Dommerprøve på landsplan. 
Hvordan? Hvor? Hvornår? Etc.  

 
3. Dommerbrochure- opdatering på DcH hjemmeside 
 
4. Dommerseminar – på Fjeldsted Skov Kro. 

Emne 
 
5. Information vedr. mulig ny struktur. 
 
6. Nyt fra kredsene.  
   

Årets dommerprøve d. 10. og 11. oktober i (???) 
Medbring gerne antal på forventede aspiranter, 
uddanner og antal overnattende 
Nye input til at styrke dommersamarbejdet. 

 
7. Evt.  
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AD 1 
 
Morgenkaffe, velkomst og præsentation 
 
Efter morgenkaffen bød Ole velkommen til Dommerudvalgets årlige møde med 
kredskontaktpersonerne. Susanne var fraværende, ny var vores kontaktperson til HB, så derfor tog 
vi en præsentationsrunde, for lige at lære hinanden at kende. 
 
 
AD2 
 
Dommeruddannelse på landsplan. 
 
På grund af corona krisen er man bagud med uddannelsen i kredsene, og der var derfor kun 1 enkelt 
aspirant der var klar til prøve i år. 
 
Vi valgte at der ikke blev afholdt prøve i år, også fordi denne er brugerbetalt, og ville blive utrolig 
kostbar for denne kreds. 
 
Den pågældende aspirant var blevet orienteret om at denne mulighed måske ville komme , og har 
givet  sin accept af aflysningen. 
 
 
AD3 
 
Dommerbrochure- opdatering på DcH hjemmeside. 
 
Der er blevet trykt en lille folder for at få flere dommere. 
Denne blev uddelt, og Ole opfordrede til, at man i kredsene fik opdateret mail adresse, til en DcH 
adresse, således denne kunne gå videre til en ny mand på posten, uden der skulle trykkes nye 
foldere. 
 
Formændene fra kredsene skal logge på DcH´s hjemmeside, så udvalget kan bruge klubmodul til 
indkaldelse af møder 
 
 
AD4 
 
Dommerseminar – på Fjeldsted Skov Kro. 
 
Årets dommerseminar holdes igen i år på Fjelsted skov kro. Seminariet bliver i weekenden den 14. 
og 15. november. 
Der bliver mulighed for en 3. person fra hver kreds. 
Antal fra hver kreds skal oplyses til Ole inden 1. september. 
De ønsker der kom var: 

1. Lineføring / FvF og spring. 
2. Bringsel. 
3. Fremad sendelse. 
4. Frit søg / udlægning af genstande. 
5. Startfelter / startport 
6. Spørgsmål / svar fejl i hele programmet. (Hvor står det??) 

 
Spørgsmål som kredsene ønsker behandlet på seminar, skal sendes til Ole senest 1. okt. 
 
 
 



 
 
AD5 
 
Dommerudvalget har fremsendt forslag til HB, til ny struktur for DcH konkurrenceprogram, dette blev 
gennemgået og Annette tager det med til næste møde. 
 
 
AD6 
 
Nyt fra kredsene. 
 
Det meste blev gennemgået under punkt 2 
Næste års dommerprøve bliver weekenden 9. -10. oktober 2021. 
Bording har forespurgt om de må afholde den. 
Vores kredskontakter har fået tilsagn om 2 foreninger der også er interesseret. 
De bedes gå hjem og spørge om tilbuddet også står ved magt, når vi kommer et år længere frem. 
Svaret skal være DU i hænde inden 1.september  
Vi vil så i forbindelse med seminariet tage stilling hvor den skal placeres, og hvor mange vi bliver. 
 
 
AD7 
 
Evt. 
 
Der var snak om hvordan vi gør mht. opstart af konkurrencer, og aftalen blev at Ole tager kontakt til 
KU, hvilke regler de har for at opstart ikke er til fare for smittereglerne, her tænker vi på udlægning af 
spor, udlægning af genstande afsætning af fært på død, samt brug af apport. 
Dommerudvalget ønsker indført i reglerne at der skal stilles sprit til rådighed for alle dommere. 
 
Vedr. de dommere, der har meldt sig til at dømme til DM i år, som jo er aflyst, sender Ole mail ud til 
disse. 
 
Elektroniske dommersedler: Vi skal ikke stå i vejen for fremtiden, men tiden er ikke inde til disse i 
den nærmeste fremtid og vil ikke blive indført uden test, økonomi og accept af fagudvalgene.  
Annette Höft fortalte, at Steen Andersen og Ole skulle tale sammen vedr. dette projekt. 
 
Mange dommere oplever at hundeførerne mangler kendskab til Dch`s konkurrence program, regler 
og vejledninger. 
Dette kan skyldtes, at vores dygtige kredsinstruktører, ikke alle er DcH program konkurrencehunde-
førere, og måske uvidende om hvad man må, bør, ikke må m.m. til en konkurrence. Dermed kan der 
ikke formidles viden videre til de lokale instruktører, som igen skal give viden videre til de 
konkurrencehundeførere, der er i klubberne. 
 
Flere kredse laver Klar – Start - Parat kurser, måske bør dette indgå i en uddannelse. 
Ole vil kontakte UDU, for at tilbyde vores hjælp. 
 
Vi havde et rigtigt godt møde, og alle var tilfredse 
 
 
Referent  
Klaus Krog 


